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PROTOKÓŁ NR 0012.4.8.2023 
z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego 

 i Samorządu Terytorialnego  
w dniu 17 października 2023r. 

 
 
Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala nr 130 A.   
Czas posiedzenia Komisji: 12:00 – 13:00 
 
W   posiedzeniu   uczestniczyli   członkowie   Komisji  oraz  zaproszeni  goście,  
zgodnie  z załączonymi listami obecności. W posiedzeniu nie uczestniczył Radny 
Szymon Klimczak.  
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Podatki i opłaty lokalne: 

 
 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2024 rok, 
 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2024 rok, 
 Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój 

opłaty targowej oraz określenia wysokości dziennych stawek opłaty 
targowej, określenia sposobu jej poboru i wyznaczenia inkasenta na terenie 
miasta Jastrzębie-Zdrój oraz zwolnienia z opłaty targowej niektórych 
rodzajów sprzedaż, 
 

4. Sprawy bieżące: 
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2023 rok, 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach 
ławników do sądów powszechnych  

 Projekt uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 2024 – 
2027, 
 

5. Wolne głosy i wnioski 
6. Przyjęcie protokołu z dnia 19 września 2023 r.   
7. Zakończenie posiedzenia  

 

Ad.1.  
Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał Tadeusz Markiewicz – Przewodniczący 
Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  
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Przywitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości.  
 
Ad.2.  
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.3 
 
Podatki i opłaty lokalne 
 

 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 
terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2024 rok, 

 
Wyjaśnień do  przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału 
Podatków i Opłat – Aleksandra Strzemecka. Proponuje się przyjęcie maksymalnych 
stawek podatku. W przypadku dwóch stawek są one niższe niż maksymalne 
zakładane. Jeżeli przyjmiemy maksymalne stawki to miasto uzyska dochody 
wyższe niż w bieżącym roku o 6 mln. 300 tys. zł.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Dwie kategorie podatków nie są podwyższane do maksymalnych stawek. Zadano 
mi pytanie – Dlaczego jedne stawki podwyższamy do maksymalnych a innych już 
nie. Chodzi o budynki gospodarcze i inne niezwiązane z gospodarstwem rolnym. 
 
Aleksandra Strzemecka 
 - Stawki o których pan wspomniał są podniesione o wskaźnik inflacji, ale nie do 
maksymalnego wskaźnika, który proponuje Ministerstwo.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Szanowni Państwo w spółdzielniach mieszkaniowych często jest tak, że dużo 
osób nie płaci czynszu i podwyższenie stawek podatku powoduje, że zadłużenie 
wzrasta dla spółdzielni mieszkaniowych. Jestem przeciwny podwyżce. Uważam, że 
stać nas na to aby nie podnosić stawek do maksymalnych. Powinniśmy to wziąć 
pod uwagę.  
 
Robert Cichowicz 
 - W nawiązaniu do wypowiedzi Radnego A. Matusiaka nieprawdą jest, że wzrost 
podatków, który obejmie mieszkańców bloków wpłynie bardzo mocno na 
niepłacenie podatków. Mówimy o wzroście 0,15 gr za 1 m2 czyli rocznie mówimy o 
kwocie 5 zł-10 zł za mieszkanie 50m2. Jaki to może mieć wpływ na decyzję 
mieszkańca, który nie płaci czynszu. Ten czynnik nie ma wpływu na to.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - O ile dobrze pamiętam nowe budynki mieszkalne są zwolnione z podatku od 
nieruchomości na okres 5 lat? 
 
Aleksandra Strzemecka 
 - Tak.  
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Urszula Sobik 
 - Czy wszystkie wnioski o sprostowanie podatku zostały rozpatrzone? 
 
Aleksandra Strzemecka 
 - Jesteśmy w trakcie. Czekamy na uprawomocnienie się decyzji z Wydziału 
Geodezji. Nadpłata będzie uwzględniona bądź zwrócona w zależności od decyzji 
podatnika.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 2, przeciw – 1, wstrzymujących się - 1 
 
 

 Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2024 rok, 

 
Wyjaśnień do  przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziały 
Podatku i Opłat – Aleksandra Strzemecka. Proponuje się podniesienie stawek o 
wskaźnik inflacji tj. 15 %. Stawki nie są stawkami maksymalnymi.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Jaki będzie dochód? 
 
Aleksandra Strzemecka 
 - 1 mln. 300 tys. zł 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 3, przeciw – 1, wstrzymujących się - 0 
 
 

 Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój 
opłaty targowej oraz określenia wysokości dziennych stawek opłaty 
targowej, określenia sposobu jej poboru i wyznaczenia inkasenta na terenie 
miasta Jastrzębie-Zdrój oraz zwolnienia z opłaty targowej niektórych 
rodzajów sprzedaż, 

 
Wyjaśnień do  przedstawionego projektu uchwały udzielił Dyrektor Jastrzębskiego 
Zakładu Komunalnego–Marek Krakowski. Proponuje się podnieść opłaty  
o wskaźnik 6,6%.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Czy mamy wyznaczone miejsca dla rolników do sprzedaży swoich plonów? 
 
Marek Krakowski 
 - Miejsce jest wyznaczone na ul. Północnej, ale z tego co wiem nie ma 
zainteresowania. Dodam, że mamy ciągle nierozstrzygnięte postępowanie 
zwrotowe, które się toczy od 2011 roku. Dwa wyroki zapadły i są korzystne dla 
miasta. Czekamy na rozstrzygnięcie trzeciego postępowania.  
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Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0 
 
Ad.4 
 
Sprawy bieżące: 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2023 rok, 
 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta – Dariusz 
Holesz.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 
 
 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach 
ławników do sądów powszechnych, 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 
 
 

 Projekt uchwały w sprawie wyboru ławników na kadencję w latach 2024 – 
2027, 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 
 
 
Ad.5 
 
Wolne głosy i wnioski 
 
Urszula Sobik 
 - Chciałam zwrócić uwagę na problem przy budynku Banku Spółdzielczego w 
Szerokiej. W obrębie banku jest skrót na ul. Gagarina gdzie mieszkańcy 
przesiadują, zanieczyszczają teren. Proszę o częstsze patrole w tym rejonie. 
Zwracam też uwagę na teren wokół budynku który jest dość mocno zaniedbany. 
Czy można wpłynąć na właściciela terenu, aby uprzątnął teren? 
 
Robert Cichowicz 
 - Proszę o złożenie pisma w tej sprawie.  
 
Jarosław Potępa 
 - Jest coś takiego jak krajowa mapa zagrożeń gdzie można w aplikacji wskazać 
jakie jest zagrożenie. Jest to dobrze działająca aplikacja.  
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Urszula Sobik 
 - Czy zgłaszał już ktoś ten problem? 
 
Komendant Straży Miejskiej 
 - Nie.  
 
Urszula Sobik 
 - Kiedy będą wymalowane znaki poziome na ul. Świerklańskiej? 
 
Jarosław Piechaczek 
 - Malowanie, które jest zlecone przez miasto w tym roku skupia się na malowaniu 
przejść dla pieszych, przejść dla rowerów. Przeszliśmy na malowanie tzw. 
grubowarstwowe, które jest trwalsze. Malowanie potrwa do końca listopada.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Rondo w Zdroju, które jest wykonywane do GH „Karuzela” jest wykonywane na 
koszt wykonawcy? 
 
Jarosław Piechaczek 
 - Tak. W ramach art. 16 o drogach publicznych miasto (zarządca drogi) podpisało 
umowę z inwestorem prywatnym. Rondo wykonywane jest na koszt inwestora przy 
czym miasto brało udział i uzgadniało projekt tak aby spełniał wymogi miasta  
a nie tylko inwestora.  
 
Ad. 6 
 
Przyjęcie protokołu z dnia 19 września 2023 r.   
 
Protokół został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad.7 
 
Zakończenie posiedzenia  
 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Markiewicz podziękował wszystkim za przybycie 
po czym zakończył posiedzenie. 
 
 Protokołowała  
Monika Dulewicz                 

  Przewodniczący Komisji  
Tadeusz Markiewicz 

 
 
 
 
 
 
 


